
 
  
  بيان صحف 

كة اعمال   مليار ريال قطري مع كهرماء  1قيمته تتجاوز بعقد  حوز ت شر

 من خلال السويدي للكابلات

ويد    قطر لت  
 
وع توسعة نظام نقل الطاقة التابع لكهرماء ف  مشر

 

كات  ي   -2024  يوليو   10  –الدوحة، قطر   كة أعمال ش.م.ع.ق.، إحدى أبرز السرر ي المنطقة، أن تعلن عن  سّر شر
 
عة الأنشطة ف متنوِّ

كة السويدي للكابلات قطر من خلال  مليار ريال قطري   1تتجاوز قيمته بعقد   ها فوز  كة سنيار    -شر كة تابعة مملوكة لسرر وهي شر

ي تمتلك اعمال حصة  
ي قطر والت 

 
الرائدة ف القابضة قطر ذ.م.م.، إحدى المجموعات الصناعية  مدته    -منها    %50للصناعات 

وذلك   )"كهرماء"(،  والماء  للكهرباء  القطرية  العامة  المؤسسة  قبل  من  سنوات  الهندسية    لتقديم ثلاث  البناء  و   و الخدمات 

ي ذلك توريد وتركيب كابلات الكهرباء جهد  والإنشاء 
 
اتيجية.   132، بما ف  كيلوفولت للمشاري    ع الاست 

 

كة أعمال   ، نائب رئيس مجلس الإدارة والعضو المنتدب لشر  
وب  هذه المناسبة علق سعادة الشيخ محمد بن فيصل آل ثان 

" :
ً
يسعدنا أن نحوز على هذا العقد الهام من المؤسسة العامة القطرية للكهرباء والماء )كهرماء(، والذي يؤكد قدرتنا على  قائلا

مون بمواصلة تقديم   ي أعمال ملت  
افضل ما عندنا من  تقديم منتجات عالية الجودة تدعم نمو وتطور الاقتصاد القطري. إننا ف 

ومعرفة  ات  المتقدم    ختر مركزنا  على  المساهمي    للحفاظ  الرائدة بي    والمؤسسات  المفضل  يك  السرر ولنكون  قطر،  نمو  ي 
  ف 

 ." ومشاريعها التنموية

 

كة أعمال  أضافو  : "أود أن أعرب عن خالص تقديرنا ل  "كهرماء" على  السيد راشد بن عل  المنصوري، الرئيس التنفيذي لشر

ي البلاد. فوزنا بهذا العقد يعكس المناخ الاستثماري الجذاب  
ي المشاري    ع الضخمة ف 

ي المشاركة ف 
كات المحلية ف  ثقتها ودعمها للسرر

ي قطر،  
 
ي النمو الاقتصادي  و ف

 
كة تضيف قيمة وتسهم ف اكات ومشاري    ع مشت  الذي يشجع القطاع الخاص على الاستثمار وإقامة شر

ي قطر. كما يؤكد فوزنا بالعقد على مكانة "السويدي للكابلات" كمورد 
يك والتنمية ف  رائد قادر على تلبية متطلبات المشاري    ع  وشر

ة. نحن نف ي السوق على مدى الخمسة  تالمحلية الكبت 
ي حافظت على مركزها الريادي ف 

اكتنا مع السويدي للكابلات، الت  خر بسرر

ي وضع  ونعود ونؤكد على أن  الماضية من خلال الاستثمار المستمر وتوسيع محفظة منتجاتها.    عسرر عامًا 
كة أعمال ما زالت ف  شر

ي عدة قطاعات اقتصادية  
لجميع أصحاب  المضافة  تقديم القيمة  ويمكنها من  متمت   يمكنها من الاستفادة من الفرص المتنوعة ف 

 المصلحة." 

 

قو 
ّ
كة سنيار للصناعات قطر القابضة  فتح    أحمد   السيد   عل ي قطر،  :  السويدي، نائب الرئيس التنفيذي لشر

منذ تأسيسنا ف 

ي الوقت المحدد وتقديم منتجات    بتشييد قمنا  
ي تسليم المشاري    ع ف 

ام ف  ام، والالت   علاقة قوية مع كهرماء مبنية على الثقة والاحت 

يك المفضل وأن  ذات جودة تنافسية عالية مون بأن نكون السرر ي نمو دولة قطر وتحقيق رؤيتها الوطنية  نساهم  . نحن ملت  
ف 

ة،  2030 المتمت   ي مع    ،جنبًا إلى جنبو . من خلال منتجاتنا 
المتفان  تنا  و   فريقنا  النجاح ودعم    و العاليةختر ، سنواصل تحقيق 

ي قطر والا 
ي تطوير البنية التحتية المتطورة ف 

ي  تحقيق أهداف قطر الطموحة. نحن فخورون بالمساهمة ف 
ستفادة من الفرص الت 

 من خلال  
ً
 راسخة

ً
 من الإنجازات وسمعة

ً
كة السويدي للكابلات سجلا تتيحها الاستثمارات الحكومية المستمرة. لقد بنت شر

ام بأعلى معايت  الجودة، وفوزنا بهذا العقد هو دليل على ذلك."   
 الالت 

 

An English message will follow 



 
 

 -انتهى-
 

 
 

 للمزيد من المعلومات: 
 

كة   أعمال  شر

 مسؤولة الاتصالات المؤسسية  –لورا عقل 
(+974 6671 6576) 

 laura.ackel@aamal.com.qa 

 

 
كة اعمال ش. م.   ق.: ع. نبذة عن شر

ي  
 
 ف
ً
ها تنوعا كة أعمال إحدى أكتر مجموعات الأعمال وأكتر ي ديسمتر  التعتتر شر

 
ي بورصة قطر ف

 
ي 2007منطقة، وتم إدراجها ف

 
  ، وف

كة،  2024 يوليو  9 (   1.35ليار ريال قطري )م    4.91  بلغت القيمة السوقية للسرر  . مليار دولار أمريكي
 

ي    32تتنوع عمليات أعمال على نطاق واسع وتضم  
كة( مع مراكز رائدة ف  وعات مشت  كات تابعة ومسرر وحدة أعمال نشطة )شر

اعمال   كة  شر وتوفر  والأدوية،  الطبية  والمعدات  الخدمات،  وإدارة  والعقارات،  والتجزئة،  الصناعة،  قطاعات  ي 
ف  السوق 

ي النمو المتسارع للاقتصاد القطري وتطو 
 ره. للمستثمرين فرصة الاستثمار عالية الجودة والتوازن ف 

 : ي
ون  كة اعمال، يرجر زيارة الموقع الإلكت     www.aamal.com.qaللمزيد من المعلومات حول شر

 
كة سنيار للصناعات   القابضة قطر: نبذة عن شر

ي قطر،  
ي  سنيار للصناعات قطر القابضة هي إحدى المجموعات الصناعية الرائدة ف 

ي عام  والت 
كة    2007تأسست ف  اكة بي   شر كسرر

ق    م.ع.ق. أعمال ش.  ي السرر
ي مجال تصنيع الكابلات والمنتجات الكهربائية المتكاملة ف 

كة الرائدة ف  يك، السرر كة السويدى إلكت  وشر
الأوسط. تهدف صناعات سنيار إلى إنشاء دورة متكاملة لتصنيع الكابلات وتنفيذ المشاري    ع حسب الطلب وهي الأولى من نوعها  

كة سنيار للصناعات القطرية ا  ي قطر. تمتلك شر
كات تابعة   4لقابضة  ف  ، ومصنع  كرات: الدوحة للكابلات، ومصنع سنيار للبشر

كة أعمال حصة   كة سنيار للصناعات 50سنيار للنحاس، والسويدى للكابلات قطر. تمتلك شر ي شر
 القابضة قطر. % ف 

 
كة   قطر:  للكابلات   السويدينبذة عن شر

كة أعمال حصة قدرها  كة السويدي للكابلات قطر.  %38.3تمتلك شر ي شر
 
 ف
ي  
كة الدوحة  2006بدأت السويدي للكابلات قطر عمليّاتها ف  ي توزي    ع المعدات الكهروميكانيكية وكابلات شر

، وهي متخصصة ف 
كات المصنعة الخارجية، وكذلك تقديم حلول متخصصة للمشاري    ع المُسندة إليها   . للكابلات والسرر
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Press release 

Aamal Joint Venture, Elsewedy Cables Qatar, awarded a contract exceeding 
QAR 1bn with Kahramaa 

Supporting Kahramaa’s Qatar Power Transmission System Expansion project 
 

 

Doha, Qatar – 10 July 2024 – Aamal Company Q.P.S.C. (“Aamal”), one of the region’s leading 

diversified companies, is pleased to announce that Elsewedy Cables Qatar – a subsidiary of Senyar 

Industries Qatar Holding W.L.L., one of Qatar’s leading industrial groups, in which Aamal is a 50% 

shareholder – has been awarded a 3-year contract worth more than QAR 1bn by Qatar General 

Electricity & Water Corporation (“Kahramaa”) for the supply of engineering, procurement, 

construction services, including the supply and installation of 132kV power cables for strategic 

projects. 
 

Sheikh Mohamed bin Faisal Al Thani, Vice Chairman and Managing Director, commented: 

“We are delighted to be awarded such a significant contract by the esteemed Qatar General 

Electricity & Water Corporation (Kahramaa), which demonstrates our strong capabilities to deliver 

high-quality products that support the growth and development of Qatar. At Aamal, we are 

committed to bringing the latest know-how and expertise to remain at the forefront of Qatar's growth 

and development, and to being the partner of choice for leading projects and institutions.” 
 

Mr. Rashid bin Ali Al Mansouri, CEO of Aamal, added: "I would like to extend our utmost 

appreciation to Kahramaa for their trust and support of local companies in participating in the 

country’s mega projects. This award reflects Qatar’s attractive investment landscape, encouraging 

the private sector to seek joint ventures and partnerships that add value and contribute to Qatar’s 

economic growth and development. This contract win also emphasizes Elsewedy Cables’ position 

as a leading supplier, capable of meeting the demands of large-scale local projects. We take pride 

in our joint venture, Elsewedy Cables Qatar, for sustaining market leadership over the past 15 years 

through continuous investment and expansion of its product portfolio. Aamal remains well-

positioned to seize various opportunities across numerous economic sectors, delivering value to all 

its stakeholders." 

Mr. Ahmed Fathy Elsewedy, Executive Vice President of Senyar Industries Qatar Holding, 

commented: "Since our establishment in Qatar, we have built a strong relationship with Kahramaa 

based on trust and respect, successfully delivering projects on time and providing unparalleled 

products. We remain committed to being the partner of choice, supporting Qatar’s growth and its 

National Vision 2030. Our premium product range, combined with our expertise and dedicated 

team, will continue to drive our success and support Qatar’s ambitious goals. We are proud to 

contribute to Qatar’s impressive infrastructure development and benefit from the government's 

continued investment. Committed to maintaining the highest quality standards, Elsewedy Cables 

has built a solid reputation. Today’s contract is a testament to that.” 

 

 
-End- 

 
 
 
 
 
 
 



 
 
Further enquiries 

 

Aamal Company 
 

 

Laura Ackel – Corporate Communications Officer E : laura.ackel@aamal.qa 
T: +974 6671 6576 

 
About Aamal Company Q.P.S.C. 
Aamal is one of the region’s most diversified companies and has been listed on the Qatar Stock Exchange 
since December 2007. As at 9 July 2024, the Company had a market capitalisation of QAR 4.91 bn (US$ 1.35 
bn).  
 
Aamal’s operations are widely diversified and comprise 32 active business units (subsidiaries and joint 
ventures) with market leading positions in the key industrial, retail, property, managed services, and medical 
equipment and pharmaceutical sectors, thereby offering investors a high quality and balanced exposure to 
Qatar’s wider economic growth and development.  

For further information on Aamal Company, please refer to the corporate website: http://www.aamal.qa 

 
 

About Senyar Industries Qatar Holding W.L.L. 

Senyar Industries Qatar Holding is one of Qatar’s leading industrial groups, established in 2007 as partnership 

between Aamal Company Q.P.S.C. and El Sewedy Electric, the Middle East’s leading integrated cables and 

electrical products manufacturer. Senyar Industries aims to establish an integrated cycle for cable 

manufacturing and bespoke project implementation which is the first of its kind in Qatar. Senyar Industries 

Qatar Holding has 4 main interests: Doha Cables, Senyar Factory for Drums, Senyar Copper Factory and El 

Sewedy Cables Qatar.  Aamal Company holds a 50% stake in Senyar Industries Qatar Holding. 

 

About Elsewedy Cables Qatar  

Aamal Company has a 38.3% interest in Elsewedy Cables Qatar. 

El Sewedy Cables Qatar commenced operation in 2006 and specialises in the distribution of electromechanical 

equipment, products from Doha Cables and third-party manufacturers, and providing bespoke solutions for 

commissioned projects. 
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